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DAGSORDEN  –  11.08.2015 Kl. 10.00-16.00 

FYA konstituerende bestyrelsesmøde hos Rune, København  
 

Deltagere: 

Rune Sort (RS), Camilla Strøm (CS), Tobias Lyngeraa (TL), Anders Mølgaard Rasmussen 

(AMR), Jakob Louis Thomsen (JLT) 

Afbud: 

Anne Cathrine Haug (ACH), Claes Elvander (CE), Mette Poulsen (MP), 

 

Punkter: 

1.  VA L G  A F  RE F E RE N T  

2 .  PRÆ S E N T A T I ON S R U N D E  OG  K ON S T I T U E RI N G  A F  BE S T Y RE L S E N  M E D :  N Æ S T F OR M A N D ,  

SE K RE T Æ R  O G  KA S S E RE R  

3 .  HU  A N S Æ T T E L S E S S A M T A L E R  

4 .  KO RT  A F RU N D I N G  A F  FYA  SY M P OS I U M  2015  –  F ØL G E S  O P  P Å  I N T E RN A T  

5 .  DA T O FYA  SY M P OS I U M  2016 

6.  ØK ON OM I  O G  RE G N S K A B  (U D G Å R E V T . )  

7 .  H JE M M E S I D E  /  FOAM  (U D G Å R E V T . )  

8 .  FY RA F T E N S M ØD E R /  K U RS E R  

9 .  DASAIM  Å RS M ØD E  2015  FYA  S E S S I O N  

10 .  JR .  I N S P E K T ORE R  SYD 

11.  HU  F OR L Ø B I  SYD  (CE)  

12.  H OL D N I N G S D I S K U S S I ON :  PHD’E R  I  HU  –  B RU G  A F  FO RS K N I N G S T RÆ N I N G S D A G E N E ?  

(CS)  

13.  FO RE S P ØR G S E L  OM  U D S E N D E L S E  A F  S E L V V U RD E RI N G S S K E M A  V E D  PE R  HV I I D  

GR U N D T OF T  ( M A T E RI A L E  RU N D S E N D T )  

14 .  KOM M E N D E  M ØD E D A T OE R  

15 .  E V E N T U E L T  

 

 

1.  VA L G  A F  RE F E RE N T  

Anders Mølgaard Rasmussen i dag.  

Claes ved næste møde som er internatet. 

 

2 .  PR Æ S E N T A T I ON S RU N D E  O G  K ON S T I T U E RI N G  A F  BE S T Y R E L S E N  M E D :  NÆ S T F O RM A N D ,  

SE K RE T Æ R  O G  KA S S E RE R  

 

Præsentationsrunde. Bestyrelsen består nu af: 
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Øst: Rune Sort (formand), Camilla Strøm, Tobias Lyngeraa og Jakob L. Thomsen (nyvalgt) 

Syd: Claes Elvander, Anders M. Rasmussen (nyvalgt) 

Nord: Mette Poulsen, Anne Cathrine Haug 

Udtrådt er Troels H. Lunn (bestyrelsessekretær), Sigrun H. Kann (næstformand og kasserer) 

 

Kasserer: Claes vælges in absentia ud fra forudgående mundtlig aftale. 

Sekretær: Jakob vælges som sekretær. 

Næstformand: vælges blandt bestyrelsesmedlemmerne ved internatet i september. 

 

 

3 .  HU  A N S Æ T T E L S E S S A M T A L E R  

Tobias tager denne runde i øst, men forventes at give posten videre til JLT fra foråret. 

Anne-Chatrine repræsenterer i nord. 

Anders repræsenterer i syd. 

Det pointeres at man umiddelbart efter HU samtalerne sender karakteristik retur til Tobias mhp. udgivelse af den 

vanlige, samlede oversigt. 

 

4.  K ORT  A F RU N D I N G  A F  FYA  SY M P OS I U M  2015  –  F ØL G E S  OP  P Å  I N T E RN A T   

Ingen større indvindinger. Nogle tekniske forslag, der tages løbende under internatet og i opløbet til næste års 

årsmøde. 

 

Afbud/udeblivelser:  

Enighed om at de udeblivende ikke får refunderet deres indskud. De få der har meldt velbegrundet afbud får 

100% refunderet, da symposiet akkurat er løbet rundt med et overskud omkring denne refusions størrelse. Dette 

er ikke vanlig forretningsgang og ikke garanteret næste gang. 

 

5 .  DA T O  FYA  SY M P OS I U M  2016  

Forsøges at tage hensyn til ESA, SSAI, SMACC, HU-start/skiftedage og A-kurser samt helligdage. 

Som udgangspunkt planlægges næste FYA Symposium fredag-lørdag 10.-11. Juni 2016. 

Der er varslet prisstigning fra Hotel Hesselet pga. driftsmæssige omprioriteringer. Forslag til alternative steder: 

Middelfart konferencecnter, Hotel sixtus, Nyborg strand, Hindsgavl, Vejlefjord, Koldingfjord. 

Jakob kikker nærmere på location. Skal have budget ramme og spec. fra Rune 
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6 .  ØK ON OM I  OG  RE G N S K A B   

Korte træk går det godt. Ca. 200.000 på bundlinjen. Symposiet største årlige udgift. 

Diskussion om hvorvidt der kan ydes tilskud til rejseomkostninger fra Grønland ifm. JLTs deltagelse i 

bestyrelsesinternatet i september. Enighed om tilsagn blandt de tilstedeværende idet internatet vurderes særligt 

vigtigt i år, da det ikke har været afholdt i 2 år men dog anses som helt nødvendigt for opretholdelse af det høje 

aktivitetsniveau i FYA og vigtigt især for de nye medlemmer mhp. en samlet fremadrettet vision for foreningen. 

Desuden er der luft i årets mødebudget. Dette skal dog ikke danne præcedens for dækning af fremtidige 

rejseudgifter. 

RS sender mail til de udeblivende bestyrelsesmedlemmer og informerer JLT såfremt de er enige. 

 

 

7.  H JE M M E S I D E  /  FOAM   

Hjemmesiden er ikke helt opdateret. Tekniske udfordringer og sommerferie har medvirket til dette. Facebook brugt. 

Der skal gang i den igen. 

Jakob skal indføres i håndtering af hjemmesiden og vil kikke på det i sin periode på Grønland.  

Punktet skal færdig behandles på internatet. 

 

8 .  FY RA F T E N S M Ø D E R  /  K U RS E R  

- Samarbejde med Yngre kirurger i øst til fyraftensmøde om akutte kirurgiske tilstande 3. september på RH. RS 

er tovholder. 

- Idebank til emner ligger i dropbox – diskuteres også på internatet. Der er idéer rundt om bordet til 

aftenmøder med emner som ”Hæmodynamisk monitorering” og ”Anæstesi i akutmodtagelserne – 

udfordringer, tips og tricks”. 

- Udover ”klinisk relevant” har kun få benyttet gør-det-selv-vejledningen i fyraftensmøder på hjemmesiden. 

Dog vigtigt at bevare konceptet.  

 

 

9.  DASAIM  Å RS M ØD E  2015  FYA  S E S S I O N  

Vi har fået tildelt et uheldigt tidspunkt, lørdag morgen – forventeligt lavt fremmøde af egne medlemmer. Tidligere år 

har vi fast haft torsdag eller fredag eftermiddag. 

Emnet er: Defensiv anæstesi ’’Fri ryg, før frie luftveje’’ 

Forskellige synspunkter om hvordan sessionen skal afvikles. Besluttes at Anne-Cathrine skal snakke med Palle Carlson 

igen og få præciseret, hvad han tænker. Camilla hjælper med. 

Evt brainstorm på internatet. 
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10.  J R .  I N S P E K T ORE R SYD  

Rie S Pedersen tilbydes ansættelse som jr. Inspektor på baggrund af hendes ansøgning. Der søges endnu en jr. 

Inspektor fra Syd. Sigrun vil forhøre sig omkring, ellers må den genopslås ved lejlighed. 

 

11.  HU  F O RL ØB  I  SYD  (CE)  

Diskussion i speciale specifikke råd i Syd, som efterspørger FYAs holdning. CE deltager i mødet via online-forbindelse 

til dette punkt. 

Fase 3 forløb i Vejle skal ophøre, da der ikke er akutindtag og traumer som påkrævet i sidste år af HU. Det skaber dog 

et problem i overgangsfasen, hvor der er forslag om at kombinere Vejle og Kolding fra efteråret 2015. Der ses på 

muligheder hvor:  

- OUH delen forlænges. 

- der laves 6 mdr. ophold Kolding og 12 mdr. Vejle 

- der laves 6 mdr. ophold Vejle og 12 mdr. Kolding. 

Det er allerede afgjort, at Vejle IKKE lever op til de uddannelsesmæssige krav og standarder udstukket af 

målbeskrivelsen fra DASAIMs Uddannelsesudvalg. Det er derfor FYAs klare holdning, at HU-lægerne hverken nu eller 

fremadrettet overhovedet skal have ophold i Vejle i (som minimum) de sidste 12 måneder af HU. Der bør kunne 

findes andre løsninger. Om nødvendigt må sagen tages op i DUU. 

CE viderebringer dette til rådet i Syd. 

 

 

12.  H OL D N I N G S D I S K U S S I ON :  PHD’E R  I  HU  –  B RU G  A F  FO RS K N I N G S T RÆ N I N G S D A G E N E ?  

(CS)  

CS synes det er ærgerligt at de 20 forskningsdage der er i HU forsvinder for pH.d’er, da de pr. automatik bliver merit 

overført og inddraget til klinisk arbejde – ikke mindst i lyset af det stigende antal ph.d.’er. Diskussion om dette.  

Det skal op på DUU niveau og fremlægges der af FYAs repræsentanter. 

FYA mener det er i specialets overordnede interesse, at ALLE får mulighed for at bruge de 20 dage, som er afsat ifølge 

HU-målbeskrivelsen. Er man så ph.d. bør man så frit kunne vælge om det skal være forskning eller klinik. Det er vigtigt 

at udnytte de kapaciteter ph.d.’erne er ved at de kan fortsætte og anspore yderligere generering af evidens i 

specialet. Der kan så udtænkes forskellige løsninger for dokumentation af den forskning man så udfører i perioden, 

hvad enten den er primær eller som vejleder etc. 

CS viderebringer til DUU. 

 

13.  FO RE S P Ø RG S E L  OM  U D S E N D E L S E  A F  S E L V V U RD E R I N G S S K E M A  V E D  PE R  HV I I D  

GR U N D T OF T  ( M A T E RI A L E  RU N D S E N D T )  

Ikke stor tilslutning til dette pga. projektets sparsomme videnskabelige eller faglige værdi. Projektet er tiltænkt en 

humoristisk artikel i en jule-udgivelse. 

Beslutning: Der kommer ikke formel rundsending af spørgeskema. Der kan dog blive lagt et link op på vores facebook 
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platform- frivilligt for medlemmer. 

RS formidler kontakt og opslag. 

 

14.  KO M M E N D E  M ØD E D A T O E R  

Internat 27-28. september 

Torsdag d. 5. november – Skypemøde kl 20 

Fredag d. 4. december (alternativ. 11. dec) – møde i Odense (hos Anders) med Julefrokost.  

 

15.  E V E N T U E L T  

- Tobias: Hvilke vilkår gør sig gældende for merit såfremt man vælger at komme til DK eller rejse ud med 

delvist gennemført HU.? 

 

- Rune modtager gerne input til dagsorden til internatet  

/AMR 


